

# ငွေစုဆောင်းမှု

## မိမိ၏ ငွေကြေး စီမံဆောင်ရွက်မှု အချက်အလက်စာရွက်



### ငွေစုဖို့ စဉ်းစားတာ ဘာလိုကောင်းတာလဲ ?

လူအများသည် နောင်တွင် တစ်ခုခုဝယ်ရန် (ငွေစုသည့် ရည်မှန်းချက်) သို့မဟုတ် တစ်ခုခုမဟုတ်တာဖြစ်ခဲ့လျှင် (အရေးပေါ်သုံးငွေ) လက်ထဲငွေရှိရန် ငွေစုကြသည်။

ကျွန်ုပ်ဘယ်လိုငွေစုပြီးစုရမလဲ၊ အောက်ပါမေးခွန်းများကို မိမိကိုယ်ကိုမေးပါ။

- ▶ ဘာအတွက် ငွေစုချင်သလဲ?
- ▶ ဘယ်လောက်စုဖို့ လိုမလဲ?
- ▶ ဝင်ငွေဝင်တိုင်း ဘယ်လောက်စုနိုင်မလဲ?
- ▶ ရည်မှန်းချက်ရောက်ဖို့ ဘယ်လောက်ကြာမလဲ?

### သင့်ရဲ့ ငွေစုသည့် ရည်မှန်းချက်သို့ ရောက်နိုင်ရန် စီမံကိန်းတစ်ခု ထားရှိပါ။

စပြီးငွေစုချိန်မှ တောက်လျှောက်၊ သင့်စုဆောင်းငွေများကို ဘဏ်၊ ငွေစုငွေချေးအသင်း သို့မဟုတ် ဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့တစ်ခုခုတွင် ထားရှိပါ။ (သို့မဟုတ်ရည်ရွယ်သည့်စုငွေများကို အခြားအရာများအတွက် မသုံးမိ ရန်ဖြစ်သည်။)

### သတိပြုပါ -

- ▶ ငွေစုဆောင်းခြင်းမှာ နောင်အချိန်တွင်သုံးရန် ငွေကို ဖယ်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။
- ▶ ငွေစုထားခြင်းဖြင့် အကုန်အကျအလွန်များသည့်အရာများအတွက် သင့်တွင် အကူအညီ ဖြစ်စေသည်။
- ▶ ရုတ်တရက် သို့မဟုတ် မမျှော်လင့်ထားသည့် ကုန်ကျစရာများရှိလျှင်၊ စုထားသည့်ငွေရှိခြင်းက ကိုယ့် အတွက် အကူအညီဖြစ်စေသည်။

### အကူအညီနှင့် အချက်အလက် နောက်ထပ်ရနိုင်သည့်နေရာများ -

ငွေစုဆောင်းခြင်းနှင့် ပါတ်သက်၍ ပိုမိုသိရန်၊ MoneySmart ကွန်ယက်ဝက်စီဆိုက် [www.moneysmart.gov.au](http://www.moneysmart.gov.au) သို့မဟုတ် စင်တာလင့်ငွေကြေးဆိုင်အကြံပေး သည့်အရာရှိအား ၁၃ ၂၃ ၀၀ တွင်ဆက်သွယ်ပြီး ငွေစုဆောင်းမှုစီမံကိန်းချရန် အကူအညီတောင်းပါ။

### အရေးပေါ်ဖြစ်နိုင်ချေများအတွက် ဖရင် ငွေစုပြီး စုပါသည်။

ဖရင်သည် ကလေးငယ်နှစ်ယောက်ကို တစ်ဦးတည်းကြည့်နေရသည့် မိခင်ဖြစ်သည်။ ရုံးတစ်ခုတွင် ဧည့်ကြိုအဖြစ်၊ အချိန်ပိုင်းလုပ်ပါသည်။ သူမ၏ပိုက်ဆံအိတ်ထဲ၌ အစားအစာနှင့် ငွေတောင်းစာများ အတွက် ငွေလုံလောက်စွာရှိသော်လည်း၊ တစ်ခုခုပြင်စရာရှိလျှင်၊ ယင်းအတွက် ပေးဖို့ ပိုက်ဆံလုံလောက်စွာ မရှိမှာ၊ မကြာခဏစိတ်ပူတတ်သည်။

ဖရင်က ရသုံးငွေစာရင်းတစ်ခု ပြင်ဆင်ရန် ဆုံးဖြတ်လိုက်သည်။ တစ်ည၌ သူမ၏ ဝင်ငွေနှင့် သုံးစွဲမှုများကို ထိုင်ပြီး ရေးချပါသည်။

ငွေတောင်းစာများကို ပေးချေပြီးနောက်၊ သူမ၌ ကျန်ငွေ များစွာမရှိလှသော်လည်း၊ အနည်းငယ်ကို စုဆောင်းနိုင်သည်ဟု သူမ ဆုံးဖြတ်လိုက်ပါသည်။ အလုပ်သွားရက်များတွင် တစ်ပတ်၌ ကော်ဖီသုံးခါ ဝယ်သောက်ရန် မလိုဟု ဆုံးဖြတ်လိုက်သည်။ တစ်ပတ်တွင် ကော်ဖီတစ်ခါပဲ ဝယ်သောက်လျှင် တစ်ပတ်ဒေါ်လာ ၁၀ စုနိုင်မည်။ ဤသို့လုပ်ရန် ခက်ခဲသော်လည်း ဖရင်က စမ်းကြည့်ဖို့ ဆုံးဖြတ်ပါသည်။

ပထမ အပတ်၌ ကော်ဖီကို နှစ်ခါဝယ်ပြီး နောက်အပတ်များတွင် တစ်ပတ်တစ်ခါသာ ဝယ်သည့်အကျင့် ရလာသည်။ အပတ်တိုင်း သူမ၏ စုငွေတိုးပွားလာသည်ကိုတွေ့ရ၍ ဝမ်းသာပါသည်။

ဖရင်က အရေးပေါ်ကိစ္စများအတွက် တစ်ပတ်လျှင် ဒေါ်လာ ၁၀ သူ့ဘဏ်စုငွေစာရင်းထဲ ထည့်ရန် ဆုံးဖြတ်ပါသည်။ ဤသို့လုပ်ခြင်းဖြင့် မမျှော်လင့်ထားသော အရေးပေါ် သုံးစရာများ၊ ရုတ်တရက် ပေးစရာများ ရှိလာလျှင် သူမ၌ ပေးစရာ လုံလုံလောက်လောက် ရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။

အရေးပေါ်ကိစ္စများအတွက် ဘဏ်စုငွေစာရင်း၌ စတင်စုဆောင်းခဲ့ရာမှ သုံးလအကြာတွင် သူမ၏ ကားဘက်ထရီအလုပ် မလုပ်တော့သဖြင့် အသစ်တစ်ခုလိုလာသည်။ ယခင်ကလိုဆိုလျှင်၊ ဘက်ထရီ အသစ်ဝယ်ရန် ငွေရှိလိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။ ယခုအချိန်၌ အရေးပေါ် ကိစ္စများအတွက် ငွေစုစာရင်း၌ ဒေါ်လာ ၁၂၀ရှိနေပြီး လိုအပ်သည့် ဒေါ်လာ ၉၀တန် ဘက်ထရီ အသစ်ကို ချက်ခြင်းဝယ်လိုက်နိုင်ပါသည်။ သူမ၏ ဘဏ်စုငွေထဲ၌ အရေးပေါ်ကိစ္စများအတွက် လုံလောက်စွာ စုဆောင်းထားခြင်းကြောင့်သာ ဤသို့ လုပ်နိုင်ပါသည်။



This page has been intentionally left blank.